
آرمان ملی: قرعه کشی مسابقات جام ملت های آسیا 2023 
انجام و حریفان تیم ملی فوتبال کشورمان در این رقابت ها مشخص 

شدند. 
 قرعه 

تیم ملی فوتبال کشورمان در گروه C مسابقات جام ملت های 
آسیا 2023 با تیم های ملی امارات، هنگ کنگ و فلسطین همگروه 
شد. شرایط رقبای ایران در راه صعود به مرحله یک هشتم نهایی 

رقابت ها را بررسی می کنیم. 
 امارات: سخت ترین و آشناترین حریف شاگردان قلعه نویی 
در مرحله گروهی، جایگاه هفتادودوم رده بندی فیفا را در اختیار 
دارد و میزبان دوره گذشته مسابقات به شمار می رود. 1990 تنها 
سال حضور اماراتی ها در جام جهانی بود که آنها با سه شکست 
بدرقه شدند. امارات تاکنون 18 بار مقابل تیم ملی کشورمان به 
میدان رفته که پیروزی 3 بر یک در سال 1997، تنها برد این 
تیم محسوب می شود. ایران برابر امارات 14 بار طعم پیروزی را 
چشیده و سه دیدار با تساوی پایان یافته است. امارات در جام 
ملت های آسیا کار را همیشه برای رقبایش دشوار کرده است. این 
تیم در سال 1996 به مقام نایب قهرمانی رسید و در سال 2019 در 
مرحله نیمه نهایی مغلوب شد که در هر دو سال میزبان بود. کسب 
جایگاه های سوم و چهارم جام ملت های آسیا در سال های 2015 

و 1992 نیز در کارنامه امارات دیده می شود. 
 فلسطین: تیمی که تاکنون صعود به جام جهانی را تجربه 
نکرده، رتبه نودوسوم جهان را به خود اختصاص داده و سومین 
تیم سید سوم بود. ایران تاکنون در پنج بازی مقابل فلسطین 
صف آرایی کرده که سه برد و دو تساوی، حاصل این بازی ها بوده 
است. برتری 7 بر یک در دیدار دوستانه سال 2011 بهترین نتیجه 
تیم کشورمان برابر فلسطین است. دو دوره گذشته جام ملت های 
آسیا تنها حضور فلسطین در این بازی ها بوده است. فلسطین در 
مسابقات سال 2015 سه شکست تجربه کرد و در سال 2019 دو 
تساوی و یک شکست داشت که این نتایج، فلسطینی ها را از صعود 

به مرحله حذفی بازداشت. 

 هنگ کنگ: هر شش تقابل هنگ کنگ با ایران، به شش برد 
تیم کشورمان انجامیده که ایران 14 گل زده و تنها یک گل دریافت 
کرده است. هنگ کنگ در فوتبال ملی به توفیق خاصی دست 
نیافته و در 13 دوره گذشته جام ملت های آسیا شرکت نکرده 
است. ایستادن بر سکوی سوم اولین دوره مسابقات در سال 1956 و 
کسب جایگاه چهارم جام ملت های آسیا 1964، بهترین مقام های 
هنگ کنگ در رقابت های قاره کهن به شمار می رود. هنگ کنگ 
با کسب جایگاه 147 دنیا، در میان 23 تیم حاضر در رقابت ها تیم 

بیست وسوم آسیاست. 
 صحبت قلعه نویی

امیر قلعه نویی پس از برگزاری قرعه کشی جام ملت های 2023 
آسیا در گفت وگو با سایت فدراسیون فوتبال درباره همگروهی 
تیم ملی ایران با امارات، هنگ کنگ و فلسطین اظهار داشت: قرار 
است تیم ملی در بالاترین سطح رقابت های فوتبال ملی در آسیا 
شرکت کند، بنابراین نمی توان این مسابقات را ساده دید. فارغ از 
نام تیم ها، وقتی تیمی توانسته در جام ملت ها شرکت کند، حتما 
تیم خوبی است و بنابراین هیچ تیمی رقیب آسانی در این مسابقات 
نخواهد داشت و طبیعتاً این شرایط برای تیم ملی ایران هم وجود 
ندارد. ساده دیدن رقبای تیم ملی به معنای ایجاد خلل در برنامه 
آماده سازی تیم ملی است. وی با بیان اینکه ایران نباید تنها مرحله 
گروهی مسابقات را ببیند، تصریح کرد: فلسفه کاری من این است 
که تنها ابتدای کار را نمی بینم. ما باید مراحل بالایی و رقابت با 
مدعیانی چون کره جنوبی، ژاپن و استرالیا را ببینیم. این موضوع را 
به فدراسیون فوتبال هم گفته ام که باید آماده سازی ما در تراز رقابت 
با این تیم ها باشد و اگر ما با بهترین آماده سازی و استفاده از تک تک 
فرصت های فیفادی ها آماده حضور در جام ملت های آسیا شویم، 
می توانیم پس از سال ها برای فوتبال ایران در آسیا افتخارآفرینی 
کنیم. سرمربی تیم ملی فوتبال کشورمان با اشاره به شرایط مدعیان 
اصلی این رقابت ها گفت: فرصتی برای از دست دادن نداریم. جام 
ملت ها برای ما شروع شده و تک تک ثانیه ها برای ما مهم هستند، 
بنابراین باید از تمامی اردوهای پیش روی تیم ملی به بهترین شکل 

استفاده کنیم و با رویارویی با حریفان خوب در فیفادی های آینده 
به بهترین شکل آماده حضور در جام ملت های آسیا شویم. 

 دیدار با کی روش
امیر قلعه نویی، سرمربی تیم ملی کشورمان در حاشیه مراسم 
با کارلوس کی روش سرمربی سابق ایران و فعلی قطر دیدار کرد. 
همچنین مهدی تاج، رئیس فدراسیون فوتبال و نایب رئیس 
کنفدراسیون فوتبال آسیا در حاشیه مراسم قرعه کشی جام 
ملت های آسیا با کارلوس کی روش سرمربی پیشین ایران و فعلی 

قطر دیدار و گفت وگو کرد. 
 صحبت برانکو در خصوص ایران 

برانکو ایوانکوویچ سرمربی سابق پرسپولیس و کنونی تیم ملی 
عمان بعد از قرعه کشی مرحله گروهی جام ملت های آسیا 2023 
قطر به عنوان مهمان ویژه در شبکه »الکاس« قطر حضور پیدا کرد. 
برانکو گفت وگویی مفصل با شبکه قطری داشت. عمان در این قرعه 
کشی با در گروه F با تیم های ملی عربستان، تایلند و قرقیزستان 
همگروه شد. برانکو درباره نحو برگزاری مراسم قرعه کشی در 
دوحه گفت: باید بگویم قطر به بهترین شکل ممکن این مراسم را 
برگزار کرد. پیش از این قطر میزبان جام جهانی 2022 بود و دیدیم 
بهترین جام جهانی را برگزار کرد و بعد از میزبانی رویداد بزرگی مثل 
جام جهانی اصلا تعجبی ندارد که چنین مراسم هایی را به بهترین 
شکل ممکن برگزار کند. برانکو درباره اینکه کدام تیم ها شانس 
اول قهرمانی در جام ملت های آسیا 2023 هستند، گفت: در این 
رقابت ها تیم های قدرتمندی حضور دارند. ژاپن، ایران، کره جنوبی، 
استرالیا و عربستان نمونه های بارز قدرت های فوتبال آسیا هستند. 
اما درباره اینکه کدام تیم می تواند قهرمان آسیا شود به نظرم 
)باخنده( عمان می تواند! ژاپن و ایران دو کاندیدای اصلی قهرمانی 
در این جام هستند. البته نباید از استرالیا هم غافل شد. به گزارش 
فارس، برانکو ایوانکوویچ از تیم ملی قطر مدافع عنوان قهرمانی در 
جام ملت های آسیا در میان مدعیان نامی نبرد. کارلوس کی روش 
هدایت قطری ها را در این جام برعهده دارد و برانکو از تمجید قدرت 

تیم کی روش چشم پوشی کرد. 
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گفت وگو

بدون تردید یکی از برترین لژیونرهای این 
فصل فوتبال ایران در اروپا، احسان حاج صفی، 
کاپیتان تیم ملی است که در فصلی فوق العاده با 
آاک آتن، در آستانه قهرمانی در سوپرلیگ و جام 

حذفی یونان است. 
 از فصل فوق العاده ات شروع کنیم. 
آلمیدا در مصاحبه قبل از بازی با آریس 
گفته بود که اگر می دانستم آنقدر خوب 
نتیجه می گیریم، قراردادی 100 ساله با 
احسان،  چطور  تو  می بستم.  باشگاه 
پیش بینی می کردی انقدر خوب نتیجه 

بگیرید؟
مربی ما از لحاظ فنی، مدیریتی و اخلاقی 
واقعا مربی خیلی خوبی است و در این چند 
سال بهترین مربی ای که به آاک آمده آلمیدا 
است. از همه نظر مربی درجه یکی است و واقعا 
اخلاق خوبی دارد. با بازیکنان رفیق است. به 
موقع شوخی می کند و به موقع جدی است. 
فکر نمی کنم چه کسی که بازی نمی کند و چه 
کسی که بازی می کند از کادر و به خصوص 
مربی ناراضی باشد. پارسال شرایط خیلی خوبی 
نداشتیم و لیگ را به عنوان تیم پنجم تمام کردیم 
و امسال با آمدن آلمیدا، یک بدنسازی و پیش 
فصل خیلی خوبی داشتیم. بازی ها را خیلی 
خوب شروع کردیم و باخت نداشتیم و همان 
جا فهمیدم می توانیم فصل خیلی خوبی داشته 
باشیم با این کادر و این بدنسازی که کردیم. 
سخت بود پیش بینی کنم این نتایج را ولی واقعا 
از پیش فصل امیدوار بودم به رقم زدن شرایط 

خیلی بهتر از پارسال. 
 برویم سراغ عملکرد خودت. این فصل 
با اختلاف بهترین دوره حضورت در فوتبال 
خارج از کشور بود. دلیل خاصی برای آن 

متصور هستی؟
همیشه وقتی فصل شروع می شود، یک تصویر 
سازی ذهنی انجام می دهم و می گویم باید 
بهترین عملکردم را داشته باشم و در هر پستی که 
هستم در آن لیگ و کشور هدف گذاری می کنم 

که بهترین باشم. 
 در سایت ها و اپلیکیشن های آماری، 
بهترین مدافع سوپرلیگ یونان محسوب 
می شوی. تسلط تو در بازی در پست های 
مختلف باعث شده هنوز هم بسیاری ندانند 
که پست اصلی تو چیست. اگر از صحبت های 
معمول در خصوص اینکه هرکجا مربی ها 
بگویند بازی می کنم، بگذریم، خودت شخصا 

کدام پست را ترجیح می دهی؟
بله خدا را شکر که امسال آمار خوبی داشتم و 
شرایط مناسبی را پشت سر گذاشتم. خودتان هم 
گفتید اما واقعا برای من فرق نمی کند. هر کجا که 
مربی خواسته بازی کنم، همان جا بازی می کنم و 
فرقی برایم نمی کند. یک تجربه جدید دفاع وسط 
هم دارم و می توانم در پست های دفاع چپ، دفاع 
وسط، هافبک دفاعی و وینگر چپ بازی کنم. در 
تراکتور دفاع راست هم بازی کرده بودم البته. 
هرجا مربی بخواهد بازی می کنم و سعی می کنم 

بهترین عملکردم را بگذارم. 
 به جام جهانی هم یک فلش بک بزنیم. 
از بازی با انگلیس بگو. نتیجه ای که شاید با 
توجه به حضور کی روش روی نیمکت به 
واسطه تبحرش در فوتبال متراکم، خیلی 
دور از انتظار بود اما از مصاحبه های اخیر 
بازیکنان تیم ملی این طور بر می آید که 
انگار برای خودتان این نتیجه خیلی عجیب 

نبوده. 
شرایط به گونه ای نبود که ما بتوانیم واقعا 

برای این بازی تمرکز کنیم. از موقعی که وارد 
قطر شدیم شرایط خیلی بدی برای همه ما 
بود و صادقانه می گویم که اصلا تمرکز بازی 
نداشتیم و در مهم ترین شروع خود در جام های 
جهانی، که با رقیب سختی بود، تمرکز نداشتیم. 
اگر این طور هم بود نمی گویم می بردیم، اما 
وضعیت خیلی بهتری پیدا می کردیم و حداقل 
با این نتیجه نمی باختیم. واقعا شرایط خوبی تا 
قبل از بازی نداشتیم. آقای کی روش هم واقعا 
نمی توانستند کاری کنند و از دست ایشان هم 

خارج بود تاثیرگذاری. 
 از تمدید قراردادت بگو. شاید کسی 
انتظار نداشت تو در 33 سالگی در این 
سطح از فوتبال اروپا، دو ساله تمدید کنی. 

خدا را شکر فصل خیلی خوبی پشت سر 
گذاشتم و هم مربی و هم باشگاه تمایل داشتند 
که قراردادم را تمدید کنم و خب من هم خیلی 
دوست داشتم همین جا بمانم. دو سال خیلی 
خوب را در این کشور و این تیم گذراندم. 
صحبت ها را انجام دادیم و پیشنهاد دو ساله دادند 
و بعد از در نظر گرفتن خیلی چیزها، تمدید کردم 
و امیدوارم که در دو سال آینده شرایط خیلی 
خوبی داشته باشم و بتوانم قهرمانی های بیشتری 

را تجربه کنم. 
 قرعه کشی جام ملت ها را هم داشتیم. 
حریفان ایران را چطور می بینی و اگر 
بخواهی نظرت را به عنوان کاپیتان تیم ملی 
بگویی، تا چه اندازه این حق را برای 
طرفداران تیم ملی قائلی که قهرمانی، تنها 

انتظار آنها از تیم باشد؟
بله قرعه کشی هم انجام شد. واقعیت را بگویم، 
گروه ما زیاد سخت نیست ولی مرحله به مرحله 
سخت تر می شود و باید به همه تیم ها احترام 

بگذاریم. هیچ بازی ای راحت نیست و هر تیمی 
که الان در این تورنمنت هست، قطعا تیم خوبی 
است و نباید آنها را دست کم بگیریم. باید با قدرت 
به عنوان تیم اول صعود کنیم تا در این تورنمنت 
قهرمانی کسب کنیم و مردم را خوشحال کنیم 
چون واقعا می توانیم. تیم خیلی خوبی داریم 
و امیدوارم که بدشانسی نیاوریم. می دانم که 
این نسل یک قهرمانی به مردم بدهکار است و 
امیدوارم آن را در این تورنمنت به مردم تقدیم 

کنیم. 
 در دو باشگاه با امیر قلعه نویی کار 
کردی و شناخت خیلی خوبی از او داری. 
حضورش روی نیمکت تیم ملی را چطور 

می بینی؟
بله با امیرخان سه چهار سال در سپاهان و 
تراکتور کار کردم و شناخت خیلی خوبی از لحاظ 
فنی و مدیریتی از ایشان دارم. از هر دو نظر درجه 
یک هستند و می توانیم با امیرخان شرایط خیلی 
خوبی در جام ملت ها داشته باشیم. امیرخان هم 
با مدیریت و سطح بالای فنی که دارند، صد درصد 
تجارب خود را در اختیار تیم می گذارند و ان شاءا... 
که بتوانیم در جام ملت ها یک نتیجه خیلی خوب 

را کسب کنیم و همه ایران را خوشحال کنیم. 
 اتفاق جالبی که در هنگام تمدید 
قراردادت رخ داد، حضور دخترت بود. 
عکس های خیلی بامزه ای هم گرفته شده 
که باشگاه آنها را در شبکه های اجتماعی اش 

استفاده کرده. در مورد این ایده بگو. 
راستش می خواستم یک کار جدید کرده باشم. 
خیلی ها با ایجنت شان برای قرارداد به باشگاه 
می روند و من ترجیح دادم امضای دخترم پای 
این قرارداد دوساله باشد )با خنده(. فکر کنم این 

قرارداد برایم خیلی شانس بیاورد. 

حاج صفی: 

این نسل یک قهرمانی به مردم بدهکار است

  کوتاه 
فارس: سرمربی سابق استقلال از بد شانسی اش در هفته 
پایانی لیگ امارات گفت. تیم فوتبال اتحاد کلباء پنجشنبه 
شب گذشته در هفته پایانی لیگ امارات به مصاف الجزیره 
رفت و با نتیجه 2 بر صفر شکست خورد. فرهاد مجیدی در 
نشست خبری این بازی از دلیل شکست تیمش در هفته 
پایانی خبر داد و گفت: در این بازی در خط دفاع با بازیکنان 
جوان و ذخیره به میدان رفتیم چون متاسفانه مدافعان اصلی 
ما مصدوم شده بودند. نبود مدافعان اصلی ما روی سطح بازی 
ما تاثیر گذاشت. وی افزود: هر دو تیم نمایش خوبی داشتند. 
الجزیره سوار بر بازی نبود و از روی نقطه پنالتی به گل رسید. 
به نظرم با بدشانسی که در خط دفاع آوردیم در نهایت بازنده 
این بازی شدیم. اتحاد کلباء با هدایت فرهاد مجیدی در این 
فصل با کسب 33 امتیاز با قرار گرفتن رده هشتم جدول 
کارش را به پایان برد. این تیم در فصل قبل با ایستادن در 
رتبه دهم فصل را تمام کرده بود ولی در این فصل با مربی 

ایرانی اش دو پله صعود کرد. 
تسنیم: قهرمان فصل گذشته لیگ برتر فوتسال سه بازیکن 
جدید جذب کرد. باشگاه مس سونگون در نقل وانتقالات لیگ 
برتر فوتسال، طوفانی ظاهر شد و سه بازیکن شاخص فوتسال 
ایران را به خدمت گرفت. علی اصغر حسن زاده دارنده چهار 

عنوان برترین بازیکن سال آسیا، 
فرهاد فخیم بازیکن گیتی پسند 
اصفهان و حمید احمدی، بازیکن 
فصل گذشته هانگژوی چین 
را جذب کرد. مس سونگون 

فصل پیش به پنجمین قهرمانی 
خود در تاریخ لیگ برتر فوتسال 

دست یافت.

بیــن المــلل 
 ژوزه مورینیو که شاگردانش در دیداری خانگی از دور 
رفت از مرحله نیمه نهایی لیگ اروپا با نتیجه یک بر صفر مقابل 
بایرلورکوزن به برتری دست یافتند، پس از این بازی در گفت وگو 
با شبکه تلویزیونی »اسکای اسپورت ایتالیا« گفت: باید به این 
بازیکنان احترام گذاشت. آنها این ذهنیت، این تمایل به پیروزی، 
همدلی با هواداران، این احساس مسؤلیت را دارند که در زمین 
تمام توان شان را به نمایش بگذارند و هواداران را خوشحال 
کنند. وی همچنین در تمجید از هواداران رُم که پیش از این 
بازی استقبال شگفت انگیزی از بازیکنان خود در مسیر رفتن 
به ورزشگاه المپیکو داشتند، تصریح کرد: ما امشب لحظات 
فوق العاده ای داشتیم اما وقتی می خواستیم از تریگوریا )محل 
تمرین جالوروسی( به ورزشگاه برویم، دیدیم که هواداران چه 
کاری برای ما انجام دادند، حتی فرد با تجربه ای مثل من هم 
تحت تأثیر این اقدام هواداران رُم قرار گرفتم. سرمربی پرتغالی 
رُم در ادامه خاطرنشان کرد: بازی آسانی نبود، از نظر فکری بازی 
بسیار سختی بود. بازی برابر بایرلورکوزن، داشتن تمرکز برای 90 
دقیقه، تلاش برای پیروزی مقابل آنها و در عین حال دانستن این 
موضوع که در صورت لو دادن توپ آنها در ضدحمله می توانند 
ویران کننده باشند، سخت است. با این حال بازیکنان ما برای 
بردن نیمه اول این تقابل خیلی خوب کار کردند. آقای خاص در 
پایان درباره فرستادن دیبالا و واینالدوم به بازی در 15 دقیقه 
پایانی این دیدار گفت: برای من انجام این کار سخت است، برای 
همه سخت است، ترس از صدمه دیدن و همچنین لزوم استفاده 
از آنها به عنوان یک گزینه. واقعاً خیلی سخت بود، خوشبختانه 

آنها چند دقیقه بدون عواقب مخرب بازی کردند. 

   بهترین
اونای امری، مربی اسپانیایی استون ویلا، هم پس 
از اینکه تیمش موفق به کسب پنج برد در ماه آوریل 
شد، به عنوان بهترین مربی برگزیده شد. او بالاتر از 

پپ گواردیولا، این عنوان را کسب کرد. 

 رونمایی 
 باشگاه یوونتوس با مشارکت کمپانی تولید پوشاک 
ورزشی »آدیداس« به طور رسمی از پیراهن اول این 
تیم برای فصل -24 2023 رونمایی کرد، پیراهنی که 
طرح سنتی راه راه سیاه و سفید روی آن با طراحی نوین 

دیده می شود. 

             گزینه ها 
ژاوی دو بازیکن را می خواهد. لیونل مسی و مارتین 
زوبیمندی، گزینه های اول ژاوی برای تقویت بارسا در 
فصل آینده هستند و او از مدیران باشگاه خواسته تا به 

هر قیمتی زمینه لازم برای جذبشان را فراهم کنند. 

ت
شــ

س نو
عک

 پشت پرده شکست سنگین  
حسن یزدانی مقابل دیوید تیلور 

ایسنا: بهنام احسانپور که در زمان برگزاری 
مسابقات جهانی بلگراد در کادر فنی تیم ملی 
بزرگسالان حضور داشت، برای نخستین بار 
درباره اتفاقات قبل از دیدار حسن یزدانی 
مقابل دیوید تیلور در فینال رقابت های جهانی 
2022 بلگراد که حواشی زیادی داشت و 
حتی مصاحبه پدر حسن یزدانی علیه رئیس 
فدراسیون کشتی را به دنبال داشت، صحبت 
کرد. احسانپور در گفت وگو با ایسنا، در اینباره 
اظهار کرد: آنالیز کادر فنی ضعیف نبود و همه 
موارد گفته شده بود اما حسن به لحاظ روحی 
نتوانست در روز مسابقه خودش را جمع و 
جور کند. درست است او پشتوانه پیروزی 
در جهانی 2021 مقابل تیلور را داشت اما 
روز مسابقه خیلی مهم بود که در شرایط 
روحی خوبی قرار نداشت. کادر فنی تمام 
مواردی که در کشتی با تیلور لازم بود را پیش 
بینی کرده بود اما حسن در روز مسابقه مثل 
همیشه نبود. وی افزود: تاکنون در اینباره هیچ 
صحبتی مطرح نشده است. صبح روز مسابقه 
فینال با دیوید تیلور وقتی حسن را دیدم او به 
لحاظ روحی اصلا خوب نبود. نمی دانم چه 
اتفاقی افتاده بود اما مدل رفتارش مثل قبل 
نبود و وقتی او را می دیدی خودت متوجه 
این موضوع می شدی. حسن به لحاظ روحی 
نتوانست خودش را جمع کند. در کشتی هم 
یک  جاهایی هم امتیاز می داد بی تفاوت بود و وا 
می داد. دلیل اینکه از نظر روحی شرایط خوبی 
نداشت را نمی دانم که شخصی بود یا چیز 
دیگری اما به لحاظ تاکتیکی همه موارد پیش 
بینی و گفته شده بود. احسانپور درباره برخی 
صحبت های مطرح شده از سوی پدر حسن 
یزدانی مبنی بر اینکه علیرضا دبیر رئیس 
فدراسیون کشتی پیش از مسابقه به یزدانی 
گفته بود با یک سنگین وزن تمرین سنگین 
داشته باشد، گفت: این موضوع درست نبود. 
خود من آنجا بودم و اصلا آقای دبیر آن لحظه 
که حسن تمرین می کرد آنجا حضور نداشت و 

بیرون از سالن تمرین بود.

خارج ازمستطیل سبز

هالند در یک روز دو جایزه برد!  
ارلینگ هالند روز جمعه دو جایزه را به  واسطه 
فصل درخشانش در سیتی دریافت کرد. به 
گزارش بی ساکر، مهاجم منچسترسیتی و آقای 
گل این فصل لیگ برتر که رکورد گلزنی در 
تاریخ لیگ برتر در یک فصل را شکست ابتدا 
جایزه بهترین بازیکن سال 2023 انجمن 
نویسندگان فوتبال را دریافت کرد و در ادامه 
جایزه بهترین بازیکن ماه لیگ برتر در ماه آوریل 
را نیز به خود اختصاص داد. این بازیکن 22 ساله 
که از بوروسیادورتموند راهی منچسترسیتی 
شد، تا اینجای فصل، 51 بار در 47 بازی موفق 
به گلزنی شده است که 35 گل از این تعداد تنها 
در 32 بازی لیگ برتر به ثمر رسیده است. روز 
جمعه مهاجم نروژی پس از کسب بیش از 80 
درصد آرا، برنده جایزه بهترین فوتبالیست سال 

2023 انجمن نویسندگان فوتبال شد. 

خبـــــر

احتمال کم حضور در فینال آسیا 

تیم ملی فوتبال ایران در گروه C جام ملت های آسیا 2023 
قطر حضور خواهد داشت. به نظرم گروه خوبی است و حریفان 
قدرتمندی نداریم. احساس می کنم اگر به چشم بازی های 
تدارکاتی به این سه دیدار نگاه کنیم در مراحل حذفی 
شرایط بهتری خواهیم داشت. امارات، هنگ کنگ و فلسطین 
نمی توانند مانع صعود تیم ملی به مرحله بعد شوند. تمامی 
تیم هایی که در سید یک قرعه کشی جام ملت های آسیا قرار 
دارند با مشکل چندانی برای صعود به مرحله دوم تورنمنت 
مواجه نمی شوند. باید دید تیم ملی کشورمان با چه دیدگاهی 
در جام ملت های آسیا شرکت می کند. نگاه فدراسیون بسیار 
مهم است و اگر هدف رسیدن به دیدار پایانی باشد باید بهترین 
تدارکات ممکن را برای تیم در نظر گرفت. اگر هم هدف کسب 
تجربه برای بازیکنان جوان تر است تا برای جام جهانی بعدی 
صاحب تجربه بیشتری شوند این تورنمنت می تواند تا حدود 
زیادی بازیکنان را صاحب تجربه کند. اگر نگاه فدراسیون 
حضور پر قدرت در جام ملت های آسیا باشد، ظرفیت حضور 
در بازی فینال را داریم، اما خیلی سخت است که به دیدار 
پایانی برسیم. به خاطر اینکه مدعیان اصلی قهرمانی جام 
ملت ها، برنامه ریزی بسیار خوبی نسبت به گذشته داشته اند، 
لیگ های قوی دارند و لژیونرهای خوبی در اروپا دارند. به 
خصوص در شرق آسیا ژاپن و کره جنوبی در وضعیت بسیار 
خوبی هستند، عربستان هم بازیکنان بزرگی چون کریستیانو 
رونالدو را به لیگ خود اضافه کرده و استرالیا هم بیش از همه 
مدعیان در اروپا لژیونر دارد. باید تمام توان خود را بگذاریم 
و کمترین اشتباه را در برنامه ریزی، نحوه اجرا و در جریان 
تورنمنت داشته باشیم تا بتوانیم نتایج مدنظر را برای صعود به 
فینال بگیریم. اگر با هدف تغییر نسل در جام ملت های آسیا 
حضور یابیم در آینده نفع بیشتری خواهیم برد. نگاه حضور 
درخشان در جام جهانی باشد، به بازیکنان جوانی که در لیگ 
برتر درخشیده اند فرصت بازی خواهد رسید و آنها می توانند 
کسب تجربه کنند. از طرف دیگر قرارداد سرمربی تیم ملی تا 
جام جهانی تمدید شود و به قلعه نویی که شناخت کاملی از 
فوتبال ایران دارد این فرصت داده شود تا جوان گرایی خوبی 
در تیم ملی ایجاد کند. قطعاً انتظار حضور آبرومندانه است اما 
در جام ملت های آسیا می توان برای جام جهانی تجربه کسب 
کرد و البته در قضاوت کادرفنی تیم ملی نگاه منصفانه وجود 

داشته باشد. 

شاهرخ بیانی پیشکسوت فوتبال کشورمان 
در خصوص قرعه تیم ملی در رقابت های جام 

ملت های آسیا صحبت کرد. 
 در مورد قرار گرفتن تیم ملی فوتبال 
ایران در گروه C جام ملت های آسیا 

2023 چه نظری دارید؟
 در بهترین گروه ممکن قرار گرفتیم و 
اگر اختیار مراسم قرعه کشی با خودمان 
بود در چنین گروه آسانی قرار نمی گرفتیم. 
بازی های مرحله اول سخت نیست و بیشتر 
جنبه دست گرمی دارد ولی سرمربیان و 
ملی پوشان باید بدانند که تازه پس از صعود 
بازی های سخت آغاز می شود و باید برای 
آن بازی ها آماده شویم که اصل مسابقات 
از آن زمان شروع خواهد شد. باید از بازی 
اول محکم بازی کنیم و از رقبای مراحل بعد 
زهرچشم بگیریم. نهایت استفاده را از قرعه 
خوبی که داریم ببریم و قدرت خود را به 

حداکثر برسانیم. 
40 سال است به فینال   بیش از 
جام ملت های آسیا صعود نکردیم. به 
نظر شما طلسم در این دوره شکسته 

می شود؟
استعداد زیاد داریم و اگر با امیر قلعه نویی 
قرارداد 4 ساله بسته می شد که تا جام جهانی 
خیالش آسوده باشد، او با تفکر پوست اندازی 
تیمش را روانه بازی ها می کرد چون برخی 
بازیکنان در جام جهانی هم تمام شده بودند 
و پس از جام ملت ها باید با برخی نفرات 
خداحافظی کرد چون به جام جهانی بعدی 
نمی رسند. تفاوت زیادی بین ملی پوشان و 
جوانانی که شایستگی بازی را در تیم ملی دارند 
نیست و تنها دو سه بازیکن در سطح بالاتری 
هستند. ضمن اینکه جوان ترها انگیزه بیشتری 
دارند. باید با ترکیب بهترین بازیکنان جوان 
و با تجربه بازی کنیم تا به حضور در فینال 

امیدوارتر شویم. 

محسن بیاتی نیا
کارشناس فوتبال 

شاهرخ بیانی: 
باید از 

بازی اول 
محکم بازی کنیم

گروه آسان برای گروه آسان برای 
شاگردان قلعه نوییشاگردان قلعه نویی

قرعه کشی مسابقات جام ملت های آسیا قرعه کشی مسابقات جام ملت های آسیا 20232023 انجام شد:  انجام شد: 


